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Pani 
dr KWA KRALKOWSKA 
Sekretarz Stanu 
w Ministerstwie Zdrowia 

Szanowna Pani Minister, 
W kwietniu br. Biuro Rzecznika Praw Obywatelskich zwróciło się do Ministerstwa 

Zdrowia  z  prośbą  o  podjęcie  działań  w  sprawie  nierównego  traktowania  podmiotów 
udzielających świadczeń zdrowotnych. Przepisy rozporządzenia Ministra Zdrowia z dnia 9 
marca  2000  r.  w  sprawie  wymagań,  jakim  powinny  odpowiadać  pomieszczenia, 
urządzenia  i  sprzęt  medyczny,  służące  wykonywaniu  indywidualnej  praktyki  lekarskiej, 
indywidualnej specjalistycznej praktyki  lekarskiej  i grupowej praktyki  lekarskiej (Dz. U. Nr 
20, poz. 254),  regulują bowiem odmiennie, od uregulowań dotyczących zakładów opieki 
zdrowotnej  (rozporządzenie  Ministra  Zdrowia  z  dnia  21  września  1992  r.  w  sprawie 
wymagań,  jakim  powinny  odpowiadać  pod  względem  fachowym  i  sanitarnym 
pomieszczenia  i  urządzenia  zakładów  opieki  zdrowotnej    Dz.  U.  Nr  74,  poz.  366  z 
późn. zm.), kwestie dotyczące wymogów sanitarnych. 

Z  wyjaśnienia  udzielonego  przez  Departament  Organizacji  Ochrony  Zdrowia 
Ministerstwa  Zdrowia  (pismo  z  dnia  22 maja  br. Nr OZO14/036/2001/JSK) wynikało,  iż 
resort zdrowia prowadzi prace w zakresie ujednolicenia wymagań fachowych i sanitarnych 
dotyczących  praktyk  lekarskich  oraz  zakładów  opieki  zdrowotnej.  Z  napływających  do 
Ministerstwa  interwencji  wynika  bowiem  potrzeba  ujednolicenia  również  wymogów 
fachowych. 

Pomimo, iż Ministerstwo przewidywało, że do końca czerwca br. projekt stosownej 
nowelizacji  będzie  gotowy  do  uzgodnień  międzywydziałowych,  dotychczas  nie  wydano 
przepisów rozstrzygających podnoszony problem. 

Warszawa, 9 listopada 2001 r.



W związku z powyższym; na podstawie art. 16 ust. 2 pkt 1 ustawy z dnia 15 lipca 
1987  r. o Rzeczniku Praw Obywatelskich  ( Dz. U. z 1991  r  . Nr 109  , poz. 471 z późn. 
zm. ),  zwracam  się  do  Pani  Minister  z  uprzejmą  prośbą  o  podjęcie  działań  w  celu 
przyśpieszenia  dotychczasowych  prac  nad  zmianą  powołanych  wyżej  przepisów.  Będę 
jednocześnie  wdzięczny  za  przekazanie  informacji  odnośnie  przewidywanego  terminu 
zakończenia prac legislacyjnych w przedmiotowym zakresie. 

Z wyrazami szacunku 

// dr Jerzy Śwątkiewicz


